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Z A P I S N I K 

sa 50. sjednice Odbora za bezbjednost i odbranu 

Skupštine Crne Gore 

održane 4. i 14. decembra 2015. godine 

 

 

     Sjednica je počela u 10 sati i 10 minuta. 

 Predsjedavao je Mevludin Nuhodžić, predsjednik Odbora. 

 Sjednici su prisustvovali zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica i članovi Odbora: 

Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić, Velizar Kaluđerović 

i Darko Pajović. Sjednici je, u svojstvu zamjene člana Odbora Milutina Simovića, prisustvovala 

poslanica Žana Filipović. 

 

 Sjednici su prisustvovali predstavnici predlagača zakona generalni direktor Direktorata za 

državni trezor u Ministarstvu finansija Miodrag Radonjić i generalni direktor Direktorata za 

budžet Nikola Vukićević sa saradnicima: načelnicom Direkcije za budžetsko računovodstvo i 

izvještavanje u Direktoratu za trezor Marijom Popović i samostalnom savjetnicom u Direktoratu 

za budžet Milenom Milović.  

 

 Po pozivu, sjednici su prisustvovali predstavnici Ministarstva odbrane: ministarka prof. dr 

Milica Pejanović Đurišić i načelnik Službe za finansijsko poslovanje i nabavke dr Savo 

Milašinović; Ministarstva unutrašnjih poslova: ministar mr Raško Konjević, šefica Biroa za 

kadrovske poslove Biljana Dulović i načelnik Službe za pravne, kadrovske i finansijske poslove 

Zoran Asanović; Agencije za nacionalnu bezbjednost: načelnica Sektora za pravne i ekonomske 

poslove Sanja Raičević i načelnica Odjeljenja za ekonomsko finansijske poslove Vesna Ivanović, i 

Državne revizorske institucije: član Senata dr Branislav Radulović i načelnik u sektoru-državni 

revizor Blažo Savković. 

 

 Shodno ranije podnijetom zahtjevu, sjednici su prisustovale predstavnica Instituta 

„Alternativa“ Aleksandra Vavić i predstavnica Centra za demokratiju i ljudska prava (CEDEM) 

Danijela Vujošević.  

 

 Prije prelaska na utvrđivanje dnevnog reda, predsjednik Odbora Mevludin Nuhodžić je 

iskazao zadovoljstvo odlukom Ministarskog savjeta da se Crnoj Gori uputi poziv za članstvo u 

NATO i u ime Odbora odao priznanje nadležnim institucijama na sprovedenim aktivnostima u tom 

pravcu.  

 

Nakon uvodnog obrazloženja, za sjednicu je jednoglasno utvrđen sljedeći 

 

        D N E V N I  R E D: 

 

1. PREDLOG ZAKONA O ZAVRŠNOM RAČUNU BUDŽETA CRNE GORE ZA 

2014. GODINU sa IZVJEŠTAJEM O REVIZIJI PREDLOGA ZAKONA O 
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ZAVRŠNOM RAČUNU BUDŽETA CRNE GORE ZA 2014. GODINU U DIJELU 

KOJI SE ODNOSI NA POTROŠAČKE JEDINICE: 

- MINISTARSTVO ODBRANE 

- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA, i 

- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 

2. KONAČAN IZVJEŠTAJ DRŽAVNE REVIZORSKE INSTITUCIJE O REVIZIJI 

GODIŠNJEG FINANSIJSKOG IZVJEŠTAJA ZA 2014. GODINU MINISTARSTVA 

UNUTRAŠNJIH POSLOVA 

3. PREDLOG ZAKONA O BUDŽETU CRNE GORE ZA 2016. GODINU U DIJELU 

KOJI SE ODNOSI NA POTROŠAČKE JEDINICE: 

- MINISTARSTVO ODBRANE 

- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA, i 

- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 

4. TEKUĆA PITANJA 

 

Prije prelaska na raspravu po tačkama dnevnog reda, predsjednik Odbora je podsjetio na 

član 6 stav 2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane kojim je 

propisano da su sjednice Odbora po pravilu zatvorene za javnost, a mogu biti i otvorene, odlukom 

većine prisutnih članova Odbora, u skladu sa zakonom, nakon čega su članovi Odbora jednoglasno 

donijeli odluku da 50. sjednica bude otvorena za javnost. 

 Predsjednik Nuhodžić je podsjetio i na dogovor sa prve sjednice Odbora u pogledu audio 

snimka toka sjednice, koji predlog je jednoglasno podržan. 

 

 Nakon uvodnih napomena, članovi Odbora su se saglasili da objedine raspravu o prvoj i 

drugoj tački dnevnog reda. 

 

Prva i tačka dnevnog reda: PREDLOG ZAKONA O ZAVRŠNOM RAČUNU BUDŽETA 

CRNE GORE ZA 2014. GODINU sa IZVJEŠTAJEM O REVIZIJI PREDLOGA ZAKONA 

O ZAVRŠNOM RAČUNU BUDŽETA CRNE GORE ZA 2014. GODINU U DIJELU KOJI 

SE ODNOSI NA POTROŠAČKE JEDINICE: 

- MINISTARSTVO ODBRANE 

- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA, i 

- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 

Druga tačka dnevnog reda: KONAČAN IZVJEŠTAJ DRŽAVNE REVIZORSKE 

INSTITUCIJE O REVIZIJI GODIŠNJEG FINANSIJSKOG IZVJEŠTAJA ZA 2014. 

GODINU MINISTARSTVA UNUTRAŠNJIH POSLOVA 

 

Uvodno obrazloženje o Predlogu zakona dao je generalni direktor Direktorata za državni 

trezor u Ministarstvu finansija Miodrag Radonjić i, između ostalog, ukazao da su Zakonom o 

Budžetu Crne Gore za 2014. godinu ukupna sredstva za navedene potrošačke jedinice predviđena 

u iznosu od 111,15 miliona eura odnosno za 3,3% više u odnosu na 2013. godinu, te da je 

odlukama o preusmjeravanju ovaj iznos korigovan na 110,99 miliona eura odnosno 15,16% 

tekućeg budžeta, pri čemu je Ministarstvu odbrane opredijeljeno 35,79 miliona eura, za 
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Ministarstvo unutrašnjih poslova 69,05 miliona eura dok su sredstva za Agenciju za nacionalnu 

bezbjednost bila u iznosu od 6,14 miliona eura. Predstavnik predlagača zakona je dalje istakao da 

je u 2014. godini izvršenje organa i institucija u sektoru bezbjednosti i odbrane iznosilo 116,62 

miliona eura odnosno 5,07% više od planiranog te da su prekoračenja, između ostalog, nastala 

evidentiranjem izvršenih sudskih presuda na teret budžeta korisnika koji su ih uzrokovali, kao i 

članom 7 stav 4 Zakona o Budžetu Crne Gore za 2014. godinu koji se odnosio na modalitete 

prihodovanja Ministarstva odbrane u predmetnom periodu. Pored navedenog, predočio je da u 

ukupnom izvršenju organa i institucija predmetnog sektora najveće učešće ima Ministarstvo 

unutrašnjih poslova sa 73,49 miliona eura odnosno 63%, zatim Ministarstvo odbrane sa 37,08 

miliona eura odnosno 31,8%, te Agencija za nacionalnu bezbjednost sa 6,04 miliona eura tj. 

5,18%. U okviru navedenog, naglasio je da najveći udio imaju rashodi za bruto zarade i doprinose 

na teret poslodavca u iznosu od 79,72 miliona eura tj. 68,36% ukupnih sredstava. Rashodi za 

materijal iznosili su 8,34 miliona eura odnosno oko 7% ukupnih sredstava, dok su rashodi za 

usluge bili u iznosu od 4,5 miliona eura tj. 3,8%. Kapitalni izdaci iznosili su 8,12 miliona eura što 

predstavlja 6,9% od ukupnih sredstava, dok je za zaostale namjene utrošeno 15,9 miliona eura 

odnosno 13,66% od ukupnog izvršenja. Predstavnik predlagača zakona ukazao je da su 

Ministarstvo unutrašnjih poslova i Ministarstvo odbrane bili predmet revizije, te da u Izvještaju 

Državne revizorske institucije nisu konstatovane značajnije nepravilnosti u radu navedenih 

subjekata. Takođe je ukazao da je Državna revizorska institucija u svom Izvještaju dala pozitivno 

mišljenje u okviru finanasijske revizije, te uslovno mišljenje u pogledu revizije pravilnosti za 

Predlog zakona o završnom računu Budžeta Crne Gore za 2014. godinu. 

 

Konačan Izvještaj Državne revizorske institucije o reviziji Godišnjeg finansijskog 

izvještaja za 2014. godinu Ministarstva unutrašnjih poslova predstavio je član Senata dr Branislav 

Radulović i u svom izlaganju ukazao da ukupni finansijski izvještaj ne sadrži bitne materijalne 

greške, te da je institucija koju predstavlja dala pozitivno mišljenje za tačnost, te uslovno mišljenje 

na usklađenost poslovanja sa pozitivnim propisima. U nastavku je, između ostalog, ukazao na date 

preporuke Ministarstvu finansija i Ministarstvu unutrašnjih poslova, osvrnuvši se na stavku otplate 

obaveza iz prethodnih godina, i podsjetio da su rezervisana sredstva iznosila jedan euro, dok je 

izvršenje imalo vrijednost od oko 4,6 miliona eura. S tim u vezi, član Senata Državne revizorske 

institucije podsjetio na preporuku datu Ministarstvu finansija da, prilikom planiranja budžeta 

Ministarstva odbrane, u potpunosti uskladi njegov opšti i posebni dio. Takođe, ukazao je da organi 

i institucije u sektoru bezbjednosti i odbrane predstavljaju najčešće revidiranu oblast u ukupnom 

sistemu javnih finansija, osvrnuvši se na odredbe člana 7 tačka 11 Zakona o parlamentarnom 

nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane i zatečeno stanje prilikom vršenja druge revizije ocijenio 

boljim, naročito imajući u vidu da su subjekti revizije u najvećem dijelu postupali po preporukama 

Državne revizorske institucije. S tim u vezi, ukazao je na dato pozitivno mišljenje na sistem 

finansijskog upravljanja i sistem javnih nabavki Ministarstva odbrane, te uslovno mišljenje na 

sistem unutrašnje revizije i povjerljivih nabavki u ovoj instituciji. Informišući Odbor o realizaciji 

preporuka, ukazao je na potrebu za normativnim definisanjem postupka povjerljivih nabavki, 

cijeneći isto nužnim za sprovođenje i, s tim u vezi, iznio predlog da izmjene i dopune Zakona o 

javnim nabavkama treba da tretiraju predmetno pitanje. U nastavku, član Senata dr Branislav 

Radulović je predstavio nalaze izvršene pojedinačne revizije za Ministarstvo unutrašnjih poslova i 

ukazao da je dostavljen preliminarni izvještaj o realizaciji preporuka. Takođe, upoznao je članove 

Odbora sa daljim planiranim aktivnosti Državne revizorske institucije i istakao da je ranije rađena 
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revizija Agencije za nacionalnu bezbjednost istaknuta kao primjer dobre prakse u regionu i od 

strane Centra za demokratsku kontrolu oružanih snaga iz Ženeve. 

 

U raspravi su učestvovali: Mevludin Nuhodžić, Darko Pajović, Velizar Kaluđerović i 

Snežana Jonica. 

Predsjednik Odbora za bezbjednost i odbranu Mevludin Nuhodžić pozitivnom je ocijenio 

saradnju sa Državnom revizorskom institucijom, naglasivši da dostavljene analize doprinose 

ukupnom funkcionisanju sektora odbrane i bezbjednosti. Dalje je ukazao na potrebu iznalaženja 

sistemskog rješenja za normativno uređenje postupka povjerljivih nabavki i istakao da Odbor 

generalno, uvažavajući specifičnost i značaj poslova u domenu nadležnosti Ministarstva odbrane i 

Ministarstva unutrašnjih poslova, ima pozitivan odnos prema ovom pitanju. 

Član Odbora Darko Pajović se, u svom izlaganju, interesovao za podatke koliko su ministri 

u prethodnoj godini potrošili sredstava na telekomunikacione usluge, reprezentaciju, gorivo, 

prevoz, da li ministri personalno imaju platne kartice i da li su iznijeta pitanja predmet 

interesovanja Državne revizorske institucije. 

Poslanik Velizar Kaluđerović je u kontekstu rasprave po temi ukazao na iznijete podatke o 

prosječnim neto zaradama za izvještajni period u potrošačkim jedinicama predmetnog sektora i 

ocijenio nezadovoljavajućim, između ostalog, to što su iste za Ministarstvo odbrane ispod 

prosječnog iznosa na nivou države. Takođe, interesovao se za dodatno pojašnjenje u pogledu 

prekoračenja utroška dozvoljenih sredstava za Ministarstvo unutrašnjih poslova sa posebnim 

osvrtom na iznose opredijeljene za naknadne isplate zarada po pravosnažnim sudskim presudama 

uslijed tužbi zaposlenih radi ostvarivanja prava iz rada i po osnovu rada. Dalje je ukazao na 

podatak o broju pripadnika Specijalne antiterorističke jedinice prezentovanom u Konačnom 

izvještaju Državne revizorske institucije o reviziji Godišnjeg finansijskog izvještaja za 2014. 

godinu Ministarstva unutrašnjih poslova, i ukazao na razliku između navedenog i sadržanog u 

informacijama iznijetim tokom posljednjih dešavanja o 55 pripadnika Specijalne antiterorističke 

jedinice, dok Izvještaj govori o 78 lica, pripadnika iste. Poslanik Kaluđerović je zatražio i dodatni 

komentar o neraspoređenim licima u Ministarstvu unutrašnjih poslova nakon usvajanja novog 

Pravilnika o unutrašnjoj organizaciji i sistematizaciji, te podsjetio na ranije iznijete stavove u 

pogledu prodaje kampa na Zlatici i ukazao da ukupna dešavanja dovode do postojanja visokog 

stepena osnova sumnje da su počinjena krivična djela.  

Zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica u svom izlaganju se osvrnula na nalaze 

Konačnog izvještaja Državne revizorske institucije o reviziji Godišnjeg finansijskog izvještaja za 

2014. godinu Ministarstva unutrašnjih poslova i ukazala na podatak da za 16 zaposlenih nije izdato 

rješenje o fiksnom djelu zarade, cijeneći da navedeno ne doprinosi radu drugih organa i institucija 

na koje Ministarstvo svojim primjerom u pogledu zakonitosti postupanja treba da ima uticaj. 

Takođe, zatražila je pojašnjenje dijela koji se odnosi na avansna plaćanja i to kome su avansi dati i 

za koje operativne potrebe. Dalje je ukazala na šest puta izvršene izmjene Plana javnih nabavki, 

cijeneći da ako se toliko puta koriguje ono što bi trebalo predstavljati rezultat ozbiljnog i detaljnog 

promišljanja ili nije rađeno na pomenuti način ili su promjene plod koncepcijskih odnosno drugih 

razloga. Poslanica Jonica se osvrnula i na nabavke izvršene putem pregovaračkog postupka na 

osnovu koga su, između ostalog, kupljene registarske oznake za vozila i zatražila pojašnjenje s tim 

u vezi cijeneći da isto nije zahtijevalo hitnost u postupanju već pravovremeno planiranje. Takođe, 

ukazala je da su postupkom povjerljivih nabavki obuhvaćena i sredstva koja nisu definisana kao 
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roba posebne namjene interesujući se za razloge ovakvog postupanja. Takođe, ocijenila je 

predviđeno vrijeme rada na sjednici nedovoljnim za razmatranje načina na koji su potrošačke 

jedinice utrošile sredstva u prethodnoj, te kako su ista planirali za narednu godinu.      

Odgovarajući na pitanja poslanika, ministar unutrašnjih poslova Raško Konjević se 

saglasio da bi raspravu o Predlogu zakona o Budžetu Crne Gore za 2016. godinu bilo korisno 

odgoditi za neki naredni termin, ukazao na dobru saradnju sa Državnom revizorskom institucijom, 

te da je više od polovine preporuka realizovano do početka deembra tekuće godine. Takođe, 

prezentovao je izdatke i pojasnio proceduru korišćenja sredstava u odnosu na upit poslanika 

Pajovića, i ukazao da se prekoračenje utroška sredstava odnosilo na neisplaćene obaveze iz 

prethodnog perioda, kao i da je Ministarstvo donijelo Uputstvo o načinu evidentiranja isplate 

prekovremenih prazničnih i noćnih časova koje je stupilo na snagu 1.11.2013. godine. Dalje je 

ukazao da uslijed usvajanja novog Pravilnika o unutrašnjoj organizaciji i sistematizaciji postoji 

mogućnost pojave razlike u broju službenika u pojedinim organizacionim jedinicama u odnosu na 

vrijeme kada je rađena revizija i prezentovao učinjeno na planu izrade projektnog zadatka za trajni 

smještaj Specijalne antiterorističke jedinice i Posebne jedinice policije. Ministar je, takođe, istakao 

da su avansna plaćanja vršena u sklopu pravila poslovanja sa inostranim kompanijama, te da se 

dominantno radilo o opravci helikoptera koji su u posjedu Ministarstva unutrašnjih poslova. Pored 

navedenog, ukazao je da su izmjene Plana javnih nabavki vršene saglasno potrebama prakse, iznio 

konkretne primjere ovim povodom, osvrnuvši se i na nabavke izvršene pregovaračkim postupkom 

i povjerljive nabavke. 

Ministarka odbrane prof. dr Milica Pejanović Đurišić je istakla da predmetna oblast 

predstavlja kategoriju koja je definisana u potpunoj saradnji sa Ministarstvom finansija, imajući u 

vidu da su sve potrebe u vezi sa reformom sistema odbrane u prvom redu uslovljene obavezama i 

misijama kada je zaštita interesa Crne Gore u pitanju, te spremnošću za pružanje odgovora svemu 

što bi moglo da predstavlja izazove i prijetnje, kao i obavezama koje se tiču procesa evroatlantskih 

i evropskih integracija. Sa druge strane, ukazala je i na praćenje raspoloživih mogućnosti i 

usaglašenost sa projektovanim u Strategijskom pregledu odbrane cijeneći strukturu budžeta i 

njegovu održivost važnim. Ministarka se osvrnula i na namjenske prihode, te na numerativnu 

dimenziju koja je pozitivno ocijenjena od strane NATO partnera, naročito kada se radi o 

specifičnim potrebama modernizacije. S tim u vezi, ukazala je na postojeće probleme u ovoj 

oblasti kao i na planu sprovođenja povjerljivih nabavki, istakla podršku Odbora u pogledu 

dostizanja mogućnosti da se prihodovana sredstva iskoriste i ocijenila pozitivnim povećanje 

izdvajanja za opremanje i kapitalne izdatke u cjelini, naglasivši da takav trend treba nastaviti. U 

nastavku je, između ostalog, ukazala na nepovoljnu strukturu zarada u odnosu na odgovornost 

koju zaposleni nose i predočila mogućnost da se u narednom periodu dođe do korekcija i na 

navedenom planu. Takođe je istakla da se lični troškovi ne pokrivaju opredijeljenim budžetskim 

sredstvima za Ministarstvo odbrane i da insitucija koju predstavlja ostaje otvorena za pružanje 

odgovora za sva dodatna pitanja iz domena njihove nadležnosti. 

Član Senata Državne revizorske institucije dr Branislav Radulović je predstavio dio 

izvještaja koji tretira pitanje koje je postavio poslanik Pajović i ukazao na problematiku otvorenog 

žiro-računa koji se odnosi na stambeni fond, a datira iz ranijeg perioda, cijeneći da je isto potrebno 

usaglasti sa Ministarstvom finansija. Dr Radulović se ovom prilikom osvrnuo i na izdvajanje 

sredstava na osnovu pravosnažnih sudskih presuda i pitanje procedure avansnog plaćanja.  
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 Nakon sprovedene rasprave Odbor je, na osnovu člana 21, a u vezi sa članom 7 tačka 9 i 11 

Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane Skupštini podnio 

I Z V J E Š T A J 

O 

RAZMATRANJU 

PREDLOGA ZAKONA O ZAVRŠNOM RAČUNU BUDŽETA CRNE GORE ZA 2014. 

GODINU sa IZVJEŠTAJEM O REVIZIJI PREDLOGA ZAKONA O ZAVRŠNOM 

RAČUNU BUDŽETA CRNE GORE ZA 2014. GODINU U DIJELU KOJI SE ODNOSI 

NA POTROŠAČKE JEDINICE: 

MINISTARSTVO ODBRANE, MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA i 

AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 

Na bazi sprovedene rasprave uz učešće predstavnika predlagača zakona, kao i predstavnika 

Ministarstva odbrane, Ministarstva unutrašnjih poslova, Agencije za nacionalnu bezbjednost i 

Državne revizorske institucije, Odbor je konstatovao da je fiskalna politika u 2014. godini akcenat 

stavila na nastavak konsolidacije javnih finansija, jačanje poreske discipline i da su navedene 

mjere imale za cilj uspostavljanje dugoročne održivosti sistema javnih finansija kojima se stvara 

preduslov za veći privredni rast i jačanje konkurentnosti crnogorske privrede. 

S tim u vezi, Odbor je iskazao pozitivan stav o daljem unapređenju sistema javnih finansija 

kroz jačanje fiskalne odgovornosti, transparentnosti i srednjoročne i dugoročne održivosti javnih 

finansija. 

U kontekstu rasprave, Odbor je konstatovao da su u posmatranom periodu za finansiranje 

izdataka odbrane utrošena sredstva u iznosu od 37,18 mil. eura, što je 3,55% više od planiranog 

iznosa i čini 1,97% ukupnih izdataka budžeta. 

Takođe, uočeno je da utrošena sredstva za finansiranje izdataka javnog reda i bezbjednosti 

iznose 123,91 mil. eura, što je 6,22% više od planiranog iznosa i 6,55% ukupnih izdataka budžeta, 

te da se za finansijske izdatke javnog reda i bezbjednosti najveći dio sredstava odnosi na službe 

policije (51,03%), sudova ili opštih službi javnog reda i bezbjednosti i zatvorskih službi. 

Pored navedenog, Odbor je uočio da su tokom 2014. godine aktivnosti Agencije za 

nacionalnu bezbjednost bile usmjerene na unapređenje pravnog okvira njenog rada u sklopu 

ukupnih aktivnosti na sprovođenju Akcionog plana za realizaciju reformskih aktivnosti u procesu 

evroatlantskih integracija i obezbjeđenje normativnih pretpostavki za dalje profilisanje Agencije u 

modernu službu prilagođenu međunarodnim NATO standardima, u cilju suprotstavljanja 

savremenim bezbjednosnim izazovima. 

Takođe, Odbor je konstatovao da su Ministarstvo odbrane, Ministarstvo unutrašnjih 

poslova i Agencija za nacionalnu bezbjednost, saglasno zaključku sa 39. sjednice Odbora 24. 

saziva Skupštine, dostavili analitičke izvještaje sa aspekta utroška opredijeljenih budžetskih 

sredstava za 2014. godinu. 

U smislu preporuka Državne revizorke institucije iz Izvještaja o reviziji završnog računa 

budžeta za 2014. godinu, Odbor je uočio da je Ministarstvo unutrašnjih poslova, u okviru 

programa Uprava policije, izvršilo preusmjeravanje sredstava iznad limita definisanog zakonom 
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koji reguliše predmetnu oblast, i s tim u vezi konstatovao da je neophodno obezbijediti dosljednu  

primjenu preporuke Državne revizorske institucije u skladu sa navedenim. 

Nadalje, Odbor je podržao stav Državne revizorske institucije da i pored evidentnih 

unapređenja sistema finansijskih kontrola treba nastaviti sa sprovođenjem aktivnosti na 

uspostavljanju funkcije finansijske kontrole i unutrašnje revizije u potrošačkim jedinicama u 

skladu sa Zakonom o unutrašnjoj finansijskoj kontroli  u  javnom sektoru  i  standardima interne 

revizije. 

Na bazi sprovedene rasprave o reviziji javnih nabavki tokom koje je vršena kontrola 

usklađenosti sprovedenih postupaka, Odbor je našao određena odstupanja i s tim u vezi insistira na 

obezbjeđenju dosljednosti u primjeni preporuka Državne revizorske institucije da potrošačke 

jedinice proces javnih nabavki trebaju učiniti transparentnim i obezbijediti punu primjenu Zakona 

o javnim nabavkama u cilju zakonitog trošenja budžetskih sredstava. 

 

Shodno navedenom, Odbor je veoma važnim ocijenio kontinuirano praćenje realizacije 

predmetnih preporuka koje tretiraju potrošačke jedinice iz sektora bezbjednosti i odbrane, sa 

ciljem dosljedne primjene propisa iz ove oblasti. 

U kontekstu naprijed iznijetog, usvojen je sljedeći  

 

Z A K LJ U Č A K  

 

Odbor cijeni neophodnim, imajući u vidu važnost iznijetog pitanja, sagledavanje 

mogućnosti za izmjenu važećih propisa koji regulišu oblast povjerljivih nabavki, saglasno 

preporuci Državne revizorske insistucije iz Konačnog izvještaja DRI o reviziji godišnjeg 

finansijskog izvještaja za 2014.godinu Ministarstva unutrašnjih poslova. 

S iznijetim u vezi, Odbor je većinom glasova predložio Skupštini da usvoji Predlog zakona 

o završnom računu Budžeta Crne Gore za 2014. godinu. 

 

 Za Izvještaj u cjelini glasalo je pet poslanika- Mevludin Nuhodžić, Radivoje Nikčević, 

Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja i Žana Filipović. Poslanik Velizar Kaluđerović je bio 

uzdržan, dok je poslanica Snežana Jonica glasala protiv. 

 

Uvažavajući drugu tačku dnevnog reda i raspravu sprovedenu s tim u vezi, na osnovu člana 

21 a u vezi sa članom 7 tačka 11 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i 

odbrane Odbor je Skupštini podnio i  

I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU KONAČNOG IZVJEŠTAJA DRŽAVNE REVIZORSKE INSTITUCIJE 

O REVIZIJI GODIŠNJEG FINANSIJSKOG IZVJEŠTAJA ZA 2014. GODINU 

MINISTARSTVA UNUTRAŠNJIH POSLOVA  

Nakon uvodnog izlaganja predstavnika Državne revizorske institucije i Ministarstva 

unutrašnjih poslova, i rasprave koja je uslijedila Odbor je konstatovao da su predmet navedenog 

postupka bili revizija finansijskog izvještaja, koja je imala za cilj da izrazi mišljenje da li je 

predmetni dokument u svim materijalnim apektima sastavljen i prezentovan u skladu sa važećim 

okvirom finansijskog izvještavanja, kao i revizija pravilnosti poslovanja Ministarstva unutrašnih 
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poslova u kontekstu utvrđivanja potencijalnih odstupanja i neuklađenosti poslovanja ovog subjekta 

revizije sa pozitivnim propisima koji regulišu predmetnu oblast. 

S tim u vezi, izvršeno je ispitivanje istinitosti i vjerodostojnosti finansijskih izvještaja, 

ispitivanje pravilnosti poslovanja, odnosno finansijskih transakcija i odluka u vezi sa primicima i 

izdacima, radi utvrđivanja da li su iste izvršene u skladu sa zakonom, drugim pripisima, datim 

ovlašćenjima i za planirane namjene, a ovom prilikom izvršeno je i ispitivanje sistema unutrašnjih 

kontrola.  

Nakon sprovedene sveobuhvatne rasprave o Izvještaju Odbor je konstatovao da je Državna 

revizorska institucija, nakon sprovedenog postupka revizije, dala pozitivno mišljenje na finansijski 

izvještaj i uslovno mišljenje na usklađenost poslovanja subjekta revizije sa propisima.  

Ovom prilikom, data je ocjena da finansijski izvještaji Ministarstva unutrašnjih poslova za 2014. 

godinu po svim materijalno značajnim aspektima, daju istinit i objektivan prikaz iskazanih 

primitaka i izdataka u skladu sa prihvaćenim okvirom finansijskog izvještavanja. Pored 

navedenog, konstatovana su manja odstupanja i neusklađenost poslovanja sa važećim propisima, i 

s tim u vezi date mjere za njihovo otklanjanje.  

S tim u vezi, Odbor je u cilju racionalnijeg izvršenja budžeta konstatovao neophodnost 

realnog planiranja ovih sredstava uz poseban osvrt na jasno preciziranje zadataka kako bi se 

finansijski plan, na bazi izvršavanja istih, mogao adekvatno realizovati. Takođe, Odbor cijeni da je 

prilikom preusmjeravanja sredstava potrebno voditi računa da sredstva kao takva ostanu u okviru 

zakonom propisanih limita, i ukazao na neophodnost objektivnog sagledavanja stvarnih potreba 

pri planiranju budžeta, kako ne bi dolazilo do neizbježnih preusmjeravanja. 

Pored navedenog, u cilju uspješnog uspostavljanja i sprovođenja finansijskog upravljanja i 

kontrole, Odbor je ukazao na potrebu saradnje Ministarstva unutrašnjih poslova i Ministarstva 

finansija u pogledu izrade procedura o internim postupcima koji regulišu kontrolu obračuna zarada 

zaposlenih u Ministarstvu unutrašnjih poslova, kao i jasno definisanje kriterijuma za dodjelu 

varijabilnog dijela zarade te procedura kojima će se definisati pravdanja utroška sredstava 

podignutih avansom za posebne operativne potrebe. 

U kontekstu rasprave o povjerljivim nabavkama Odbor je iskazao stav kroz Izvještaj o 

razmatranju Predloga zakona o završnom računu budžeta Crne Gore za 2014. godinu sa 

Izvještajem o reviziji Predloga zakona o završnom računu budžeta Crne Gore za 2014. godinu u 

dijelu koji se odnosi na potrošačke jedinice: Ministarstvo odbrane, Ministarstvo unutrašnjih 

poslova i Agenciju za nacionalnu bezbjednost. 

 Za Izvještaj u cjelini glasalo je pet poslanika- Mevludin Nuhodžić, Radivoje Nikčević, 

Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja i Žana Filipović. Poslanik Velizar Kaluđerović je bio 

uzdržan, dok je poslanica Snežana Jonica glasala protiv. 

 

 Sjednica je prekinuta u 12 sati i 40 minuta. 

 

*** 

Nastavak 50. sjednice počeo je 14. decembra 2015. godine u 8 sati i 15 minuta.  

Predsjedavao je Mevludin Nuhodžić, predsjednik Odbora, a istom su prisustvovali 

zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica i članovi Odbora: Obrad Mišo Stanišić, Radivoje 



 9 

Nikčević, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić i Velizar Kaluđerović. U svojstvu zamjene na 

sjednici nastavku je umjesto člana Odbora Milutina Simovića prisustvovao poslanik Milorad 

Vuletić, a umjesto člana Odbora Darka Pajovića poslanik Srđan Perić. 

Po pozivu, nastavku sjednice su prisustvovali predstavnici Ministarstva finansija: generalni 

direktor Direktorata za budžet mr Nikola Vukićević i samostalna savjetnica I u Direktoratu za 

budžet Milena Milović; Ministarstva odbrane: sekretarka Ministarstva Nada Ulićević, načelnik 

Službe za finansijsko poslovanje i nabavke dr Savo Milašinović i zamjenik načelnika Generalštaba 

Vojske Crne Gore pukovnik Rajko Pešić; Ministarstva unutrašnjih poslova: ministar mr Raško 

Konjević, načelnik Službe za pravne, kadrovske i finansijske poslove Zoran Asanović i savjetnica 

za medije u Kabinetu Ministra Mirjana Ivanović; i Agencije za nacionalnu bezbjednost: načelnica 

Sektora za pravne i ekonomske poslove Sanja Raičević i načelnica Odjeljenja za ekonomsko 

finansijske poslove Vesna Ivanović. 

Saglasno ranije podnijetom zahtjevu, nastavku sjednice je prisustvovala i predstavnica 

Instituta „Alternativa“, saradnica na projektima Aleksandra Vavić. 

 

Treća tačka dnevnog reda: PREDLOG ZAKONA O BUDŽETU CRNE GORE ZA 

2016. GODINU U DIJELU KOJI SE ODNOSI NA POTROŠAČKE JEDINICE: 

- MINISTARSTVO ODBRANE 

- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA, i 

- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 

Uvodno obrazloženje o ovoj tački dnevnog reda dao je generalni direktor Direktorata za 

budžet u Ministarstvu finansija mr Nikola Vukićević i predstavio strukturu Predloga zakona o 

Budžetu Crne Gore za 2016. godinu. Istakao je da su diskreciona budžetska potrošnja odnosno 

stavke koje se odnose na svakodnevni rad organa i institucija ostale praktično nepromijenjene, te 

da su planirana sredstva za Ministarstvo unutrašnjih poslova bez projektovanog uvećanja zarada i 

direktne budžetske podrške ostala na nivou od prošle godine, dok je predviđeno izdvajanje za 

Ministarstvo odbrane uvećano za oko pet miliona u odnosu na prethodni period u cilju 

prilagođavanja budžetskih sredstava budućem članstvu Crne Gore u NATO. 

 

Ministar unutrašnjih poslova mr Raško Konjević je, u uvodnom obraćanju, istakao da je na 

osnovu zahtjeva institucije koju predstavlja Ministarstvo finansija odobrilo predlog da tražena 

sredstva budu na nivou 2015. godine, te da je planirani iznos povećan u onom dijelu koji se odnosi 

na direktnu budžetsku pomoć za implementaciju Strategije intergisanog upravljanja granicom i, s 

tim u vezi, predstavio planirane aktivnosti u navedenoj oblasti za naredne tri godine. Dalje je 

istakao da se povećanje planiranih sredstava dijelom odnosi na korekcije zarada shodno Predlogu 

zakona o zaradama u javnom sektoru, te da je jedan dio sredstava planiran i za obaveze 

Ministarstva unutrašnjih poslova u narednoj godini koje se odnose na održavanje redovnih 

parlamentarnih izbora. S tim u vezi, ponovio je pozitivan odnos prema predviđenim izdvajanjima 

za instituciju koju predstavlja i ukazao na nastavak realizacije višegodišnjih projekata, započetih u 

2015. godini od kojih jedan predstavlja nabavku uniformi, djelova uniformi i oznaka za službenike 

Uprave policije, a koji bi trebalo da bude okončan u narednoj budžetskoj godini. Ministar je 

upoznao članove Odbora i da su pregovori za nabavku policijskog i civilnog AFIS sistema u 

završnoj fazi, da je realizacija ovog projekta planirana do 2017. godine, ukazao na postupak 

nabavke stacionarnih radarskih sistema kao i na projekat nabavke opreme za legalno presretanje 
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komunikacija. Dalje se osvrnuo na projekat nabavke vozila za potrebe Sektora policije opšte 

nadležnosti i Sektora kriminalističke policije putem lizinga. Takođe, ukazao je da je za potrebe 

opremanja Uprave policije i Direktorata za vanredne situacije predviđeno kreditno zaduživanje u 

iznosu od 7,5 miliona eura i pojasnio postupak obezbjeđenja i utroška navedenih sredstava. 

Ministar je u nastavku izlaganja, između ostalog, ukazao i na planirani projekat obezbjeđenja 

video nadzora Podgorice i Budve, projekat pribavljanja sistema za bežični pristup informacionom 

sistemu policije, te na projekat unapređenja kapaciteta Forenzičkog centra. Takođe, predstavio je i 

projekte koji se odnose na nabavku opreme u organizacionim cjelinama i način njihove realizacije. 

Pored navedenog, ukazao je da način dugoročnog kreditiranja predstavlja jedan od modela da se 

realizuju brojne obaveze, te da je neophodno pratiti trendove razvoja opremanja drugih policija u 

regionu i zemljama Evropske unije. Ministar je ukazao i na tehničko-administrativne greške 

sadržane u Predlogu zakona koje tretiraju: zaduženje za opremanje Uprave policije Ministarstva 

unutrašnjih poslova i Direktorata za vanredne situacije; realizaciju kapitalnih projekata 

posredstvom Direkcije javnih radova i to administrativnog objekta i zgrade Ministarstva 

unutrašnjih poslova u Gusinju, i opredjeljenih smještajnih kapaciteta Specijalne antiterorističke 

jedinice i Posebne jedinice policije u Podgorici i ukazao na potrebu njihove korekcije. 

 

Sekretarka Ministarstva odbrane Nada Ulićević je, u svom izlaganju, predstavila strukturu 

predloženih budžetskih sredstava za instituciju koju predstavlja i ukazala da su ista u saglasnosti sa 

ranije usvojenim Strategijskim pregledom odbrane. S tim u vezi, naglasila je da su za potrošačku 

jedinicu Ministarstvo odbrane predviđena sredstva u iznosu od 41.830.993,95 eura za tri 

programa: Međunarodna saradnja, Vojska i Administracija, te da su sredstva od sopstvenih 

prihoda planirana u iznosu od 5.121.000,00 eura pojasnivši na šta se ista odnose. Dalje je ukazala 

da će Ministarstvo u narednoj godini posebnu pažnju posvetiti opremanju deklarisanih snaga 

Vojske Crne Gore, implementaciji partnerskih ciljeva, opremanju Operativnog centra 

Vazduhoplovstva, modernizaciji i opremanju raketnih topovnjača, te nabavci dva srednja 

višenamjenska helikoptera, što je u skladu i sa ranijim zaključkom Skupštine donijetim na predlog 

Odbora za bezbjednost i odbranu. Sekretarka Ministarstva je naglasila da će u narednoj godini, 

između ostalog, biti nastavljeno sa rekonstrukcijom vojnih objekata i poboljšanjem uslova života i 

rada pripadnika jedinica Vojske Crne Gore. U nastavku je predstavila strukturu personalnih i 

tekućih izdataka, izdatke za socijalna davanja i stipendije, otplate obaveza, te strukturu kapitalnih 

izdataka. 

 

Načelnica Sektora za pravne i ekonomske poslove u Agenciji za nacionalnu bezbjednost 

Sanja Raičević istakla je da je predloženi budžet institucije koju predstavlja gotovo na nivou 

izdvajanja u tekućoj godini, te da se saglasno zadacima u narednom periodu i zakonskim 

obavezama prilikom planiranja budžetskih sredstava vodilo računa o principu racionalnosti. Dalje 

je ukazala da predviđena sredstva za rad Agencije u 2016. godini  iznose 6.820.286,27 eura za dva 

programa: Nacionalna bezbjednost i Administracija i predstavila strukturu istih. Takođe, istakla je 

da se predloženo uvećanje izdvajanja za kapitalne izdatke odnosi na dalje jačanje tehničkih 

kapaciteta Agencije, što pored unapređenja pravnog okvira djelovanja kroz ranije usvajanje 

zakonskih izmjena i dopuna, predstavlja jedan od prioritetnih zadataka u narednom periodu. Pored 

navedenog, ukazala je da se isto odnosi na nadogradnju postojećih sistema u skladu sa savremenim 

dostignućima u cilju poštovanja propisanih standarda NATO i Evropske unije. S tim u vezi, 

naglasila je da je Agencija u proteklih nekoliko godina zbog krajnje restriktivnog pristupa na 
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poziciji kapitalnih izdataka imala nedovoljna sredstva, kao i da će efikasno planiranje i visok 

stepen racionalizacije omogućiti efikasno funkcionisanje i realizaciju zadataka iz domena 

nadležnosti Agencije za nacionalnu bezbjednost. 

 

U raspravi su učestvovali: Mevludin Nuhodžić, Suljo Mustafić, Snežana Jonica i Velizar 

Kaluđerović. 

 

Predsjednik Odbora Mevludin Nuhodžić je, u svom izlaganju, naglasio da je Sekretarijat 

Odbora na izuzetno kvalitetan način pripremio informativni pregled za Predlog zakona o Budžetu 

Crne Gore u 2016. godini u dijelu koji se odnosi na potrošačke jedinice u sektoru odbrane i 

bezbjednosti. Pozitivnim je ocijenio uvećanje sredstava za kapitalne izdatke ukazavši na važnost 

opremanja i modernizacije, naročito sa aspekta ostvarivanja partnerskih ciljeva, te realizacije 

zadataka ukupnog sistema u budućem periodu. S tim u vezi, osvrnuo se na planirane aktivnosti u 

radu Ministarstva odbrane i Ministarstva unutrašnjih poslova i ukazao na značaj implementacije 

planiranih projektnih zadataka. Pored navedenog, predsjednik Odbora je potencirao važnost 

modernizacije i opremanja u Direktoratu za vanredne situacije, podsjetivši da je dato pitanje više 

puta razmatrano na sjednicama ovog radnog tijela i, s tim u vezi, naglasio značaj snaženja 

kapaciteta Avio-helikopterske jedinice, cijeneći da bi navedeno trebalo da bude i stav Odbora. 

Takođe, ukazao je na potrebu jačanja kapaciteta za reagovanje za slučaj zemljotresa.  

 

Član Odbora Suljo Mustafić je ocijenio važnim izdvajanje budžetskih sredstava za sektor 

odbrane i bezbjednosti, sa posebnim osvrtom na njegovu modernizaciju i opremanje, a sve u cilju 

realizacije zadataka u budućim fazama procesa evroatlantskih i evropskih integracija. S tim u vezi, 

istakao je da postoji porast u očekivanjima, te da veća izdvajanja za ovu oblast u cilju dostizanja 

potrebnih standarda predstavljaju preduslov boljih rezultata u radu predmetnih organa i institucija. 

Dalje je istakao da veća sredstva treba izdvojiti za opremanje zgrada centara bezbjednosti u 

opštinama imajući u vidu da se radi o starim objektima, te potencirao segment koji se odnosi na 

rješavanje stambenih potreba zaposlenih u Upravi policije i Ministarstvu unutrašnjih poslova, 

cijeneći da treba naći način za veća ulaganja za iznijeta pitanja. U pogledu planiranih budžetskih 

sredstava za Ministarstvo odbrane, poslanik Mustafić je ukazao da dvije lokacije u Baru 

zahtijevaju ulaganje dodatnih napora u pogledu održavanja i doprinosa kvalitetnijem utisku turista 

koji tokom godine borave u ovom gradu. Takođe, podsjetio je na nedavnu proceduru izvlačenja 

aviona na lokalitetu Skadarskog jezera, te naglasio važnost stručnog osposobljavanja pripadnika 

službi Ministarstva unutrašnjih poslova s tim u vezi. Pored navedenog, apostrofirao je značaj 

saradnje Agencije za nacionalnu bezbjednost sa partnerskim službama, te ulaganja u nabavku 

opreme usklađenu sa standardima u ovoj oblasti, kao i rješavanja stambenih pitanja zaposlenih u 

ovom organu. Takođe, ocijenio je nepovoljnom etničku strukturu u ministarstvima i istakao da 

ovom pitanju treba pristupiti sa dodatnom pažnjom uz poštovanje kadrovskih referenci i zahtjeva 

za stručnom osposobljenošću. 

 

Zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica se, u svom izlaganju, interesovala koji 

iznos je Ministarstvo unutrašnjih poslova tražilo prilikom pripreme Nacrta i Predloga zakona o 

Budžetu Crne Gore za 2016. godinu i ukoliko je navedeni iznos veći od odobrenog, zatražila 

pojašnjenje na koje se programe odnosi data razlika. U pogledu iznijetog da su sredstva planirana 

u skladu sa Predlogom zakona o zaradama u javnom sektoru, iskazala je interesovanje na koju se 
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verziju zakonskog teksta isto odnosi. Dalje je podsjetila na dostavljenu inicijativu Savjeta za 

građansku kontrolu rada policije o potrebi povećanja sredstava za njihov rad, cijeneći da bi 

preporuku u saglasnosti sa navedenim Odbor trebalo da dostavi matičnom radnom tijelu. Poslanica 

Jonica je izrazila žaljenje što se na sjednici ne razmatraju planirana budžetska sredstva za rad 

Policijske akademije, cijeneći ovaj segment veoma važnim i interesovala se za pojašnjenje 

značajnog povećanja stavke u planiranom budžetu za Ministarstvo unutrašnjih poslova koje se 

odnosi na jednokratna socialna davanja, te za podrobniju informaciju kakva je oprema za legalno 

presretanje komunikacija, čija je kupovina predviđena, u pitanju, kao i dokle se stiglo u realizaciji 

aktivnosti s ciljem implementacije Zakona o izboru odbornika i poslanika, te Zakona o biračkom 

spisku. Poslanica Jonica se, takođe, interesovala, koliki se prihodi očekuju od djelatnosti pružanja 

usluga Uprave policije fizičkim i pravnim licima, te da li se pripadnici Specijalne antiterorističke 

jeidnice angažuju na zadacima obezbjeđivanja nekih objekata ili za vršenje radnji koji nisu u planu 

rada ove organizacione cjeline. Pored navedenog, ocijenila je važnim dodatno pojašnjenje na šta se 

povećana izdvajanja planiranih sredstava za potrebe Agencije za nacionalnu bezbjednost odnose, 

te odgovor na pitanje za koliko je novih lica planirano zaposlenje u ovom organu u predstojećoj 

godini.  

 

 Član Odbora Velizar Kaluđerović je istakao da će glasati protiv Predloga zakona o Budžetu 

Crne Gore za 2016. godinu najprije iz razloga što odredbu člana 11 smatra neustavnom. Dalje je 

konstatovao smanjenje izdataka za bruto zarade u Ministarstvu odbrane iako su predviđena nova 

zapošljavanja, te smanjenje zaposlenih u tekućoj godini u Agenciji za nacionalnu bezbjednost i 

sličnu strukturu izdvajanja za ovaj segment  u narednoj godini, cijeneći važnim dodatni komentar 

ovim povodom. U nastavku je upoznao članove sa odgovorom Ministarstva finansija od 

28.oktobra o.g. da su u februaru i aprilu 2013. godine sa računa Ministarstva unutrašnjih poslova 

skinuta sredstva u iznosu od 5,4 miliona eura i istakao da na sjednicama Odbora nije vođena 

rasprava o ovom pitanju, ukazao na činjenicu da od Ministarstva unutrašnjih poslova nije dobio 

odgovor na pitanje postavljeno 6. jula o.g. ko je u ume države odnosno Ministarstva 14. maja 

2012. godine raskinuo ugovor čije finansijske posljedice se pominju u kontekstu kupovine lokacije 

tzv. Limenke i da li je Vlada ikada povukla svoj zaključak kojim je dala saglasnost da se pristupi 

prodaji navedene lokacije. Pored navedenog, ukazao je da je je 24. februara o.g. od Ministarstva 

obaviješten da je u pogledu cijene građenja objekta nove zgrade Centra bezbjednosti u Podgorici, 

koja je bila ugovorena za 13 miliona eura, u konačnom isplaćeno 15,5 miliona eura preduzeću 

„Čelebić“, te da je ista u svojoj strukturi pored ostalog sadržavala i izmještanje postojećeg 

prostornog objekta Područne jedinice Podgorica na novu lokaciju. S tim u vezi, ukazao je da nema 

informacije da je ta cijena umanjena zbog činjenice da ovaj posao nije učinjen, iako je ukalkulisan 

u navedeni iznos.       

Odbor je, nakon odgovora na postavljena pitanja i okončanja rasprave, u skladu sa članom 

137 stav 4 Poslovnika Skupštine Crne Gore Odboru za ekonomiju, finansije i budžet dostavio 

M I Š LJ E NJ E 

o  

PREDLOGU ZAKONA O BUDŽETU CRNE GORE ZA 2016. GODINU 

u dijelu koji se odnosi na potrošačke jedinice 

-Ministarstvo odbrane 



 13 

-Ministarstvo unutrašnjih poslova i 

-Agenciju za nacionalnu bezbjednost 

 

Saglasno nadležnostima utvrđenim Zakonom o parlamentarnom nadzoru u oblasti 

bezbjednosti i odbrane i Poslovnikom Skupštine Crne Gore, Odbor za bezbjednost i odbranu je 

razmotrio Predlog zakona o Budžetu Crne Gore za 2016. godinu u dijelu koji se odnosi na 

potrošačke jedinice Ministarstvo odbrane, Ministarstvo unutrašnjih poslova i Agenciju za 

nacionalnu bezbjednost. 

U kontekstu teme, a uvažavajući značaj efikasnog i djelotvornog sprovođenja mjera i 

zadataka organa i institucija u ovoj oblasti, članovi Odbora su tokom diskusije posebnu pažnju 

posvetili evaluaciji urađenog u svijetlu planiranja i opredjeljenja sredstava potrebnih za realizaciju 

programskih aktivnosti, posebno uvažavajući strateške prioritete Crne Gore i implementaciju 

utvrđenih politika s tim u vezi.  

Saglasno navedenom, tokom rasprave u prisustvu predstavnika predlagača zakona i 

predstavnika potrošačkih jedinica iz sektora bezbjednosti i odbrane, Odbor je pozitivnim ocijenio 

postojeći trend povećanja planiranog iznosa sredstava za predmetnu oblast, ukazavši pritom na 

važnost opremanja i modernizacije saglasno utvrđenim standardima, te permanentnog jačanja 

kadrovskih i materijalnih kapaciteta u navedenom sektoru. 

U prilog iznijetom, Odbor je podržao pravovremeno i dugoročno planiranje budžetskih 

sredstava u navedene svrhe.  

Odbor je, takođe, ocijenio važnim razmatranje mogućnosti u pravcu iznalaženja rješenja za 

osavremenjivanje Avio-helikopterske jedinice Ministarstva unutrašnjih poslova. 

Posebno uvažavajući značaj preventivnog djelovanja u pravcu umanjenja rizika od požara, 

Odbor je ukazao na neophodnost opredjeljivanja dodatnih finansijskih sredstava za nabavku 

aviona za gašenje požara u odnosu na sredstva predložena za potrošačku jedinicu Ministarstvo 

unutrašnjih poslova za 2016. godinu.  

U kontekstu rasprave o Predlogu zakona i dostavljenom Obrazloženju istog, Odbor je 

ocijenio cjelishodnim korekcije teksta koje tretiraju: (1) zaduženje za opremanje Uprave policije 

Ministarstva unutrašnjih poslova i Direktorata za vanredne situacije; (2) realizaciju kapitalnih 

projekata posredstvom Direkcije javnih radova i to administrativnog objekta i zgrade Ministarstva 

unutrašnjih poslova u Gusinju, i (3) opredjeljenih smještajnih kapaciteta Specijalne antiterorističke 

jedinice i Posebne jedinice policije u Podgorici, i podržao najavljeno podnošenje amandmana s tim 

u vezi.  

Nakon sprovedene sveobuhvatne rasprave, Odbor je većinom glasova usvojio Mišljenje da 

su sredstva za potrošačke jedinice u sektoru bezbjednosti i odbrane u Predlogu zakona o Budžetu 

Crne Gore za 2016. godinu realno utvrđena, te da omogućavaju postupanje u skladu sa utvrđenim 

nadležnostima. 

U pogledu inicijative Savjeta za građansku kontrolu rada policije koju je proslijedio Odbor 

za ekonomiju, finansije i budžet, akt br. 00-63-7/15-95/10 od 8. decembra 2015. godine, a 

uvažavajući sadržaj obrazloženja u pravcu povećanja predloženog budžeta u cilju snaženja 
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programske aktivnosti, vidljivosti, dostupnosti građanima i transparentnosti rada ovog tijela, 

Odbor je iznijeti predlog ocijenio opravdanim i cjelishodnim. 

 

Za Izvještaj u cjelini glasalo je poslanika: Mevludin Nuhodžić, Radivoje Nikčević, Obrad 

Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić i Milorad Vuletić, dok je poslanica Snežana 

Jonica bila uzdržana.  

 

Četvrta tačka dnevnog reda: TEKUĆA PITANJA 

 

 U okviru ove tačke dnevnog reda bilo je riječi o predstojećim aktivnostima Odbora. 

 

Magnetofonski zapis toka sjednice se nalazi na CD-u i čini sastavni dio zapisnika.  

Pošto je iscrpljen dnevni red, predsjednik Odbora je zaključio rad sjednice. 

Sjednica je završena u  10 sati i 20 minuta.  

 

 

SEKRETAR ODBORA 

      Zorana Baćović           PREDSJEDNIK ODBORA 

                     Mevludin Nuhodžić 

 

 

 


